



Camille Boutron is a researcher at the IRSEM in the domain of “Defence and Society.” With a Ph.D. in sociology from the Institute for Graduate Studies on Latin America (University of Paris III Sorbonne Nouvelle), her research centers on the issue of gender in armed conflicts, and more precisely on the place of women in armed organizations as well as their participation in conflicts. Her thesis focused on the experiences of female combatants during the Peruvian conflict, a subject on which she continued to work throughout her post-doctorate at the Centre for International

Research and Studies of the University of Montreal. Between 2012 and 2015, she joined the Institute for Development Research and was posted in Lima, where she led research on social organizations such as crisis management in urban neighbourhoods. Between 2015 and 2018, she was an assistant professor at the Centre for Interdisciplinary Studies on Development (CIDER) of the University of Los Andes in Bogota, where she led studies on the participation of women in peace building in Columbia. Her current research focuses on international gender politics in the context of international peace and security, the role of women in armed organizations, and the reorganization of gender relations in post conflict situations.

***Camille Boutron** est chercheure à l'IRSEM au sein du domaine « Défense et société ». Docteure en sociologie de l'Institut des Hautes Etudes sur l'Amérique Latine (Université Paris III Sorbonne Nouvelle), ses recherches portent sur les questions de genre en situations de conflit armé, et plus particulièrement sur la place des femmes dans les organisations armées et leur participation aux conflits. Sa thèse portait sur l'expérience combattante des femmes pendant le conflit armé péruvien, sujet sur lequel elle a continué à travailler pendant son post-doctorat au Centre d'Etudes et de Recherches Internationales de l'Université de Montréal. Entre 2012 et 2014, elle a rejoint l'Institut de Recherche sur le Développement en affectation à Lima, où elle a mené des recherches sur les organisations sociales comme ressources de gestion de crise en milieu urbain. Entre 2015 et 2018 elle a été Professeure Assistante au Centre d'Etudes Interdisciplinaires sur le Développement (CIDER) de l'Université de Los Andes à Bogotá, où elle a mené des recherches sur la participation des femmes à la construction de la paix en Colombie. Ses recherches actuelles s'intéressent aux politiques internationales du genre dans le cadre de la paix et de la sécurité internationale, la place des femmes dans les organisations armées, ainsi qu'à la réorganisation des rapports sociaux de sexe en sortie de conflit.*